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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 9/2014 konaného dne 6. listopadu 2014 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 8. Ptáček Jaroslav 

2. Kovanda Bohumil  9. Pátek Radek 

3. Hájek Otto 10. Feldbabel Vít 

4. Máca Stanislav 11. Jirků Ladislav (předseda) 

5. Bičík Lukáš 12. Fabeš Roman 

6. Brož Ladislav 13. Ubr Kamil (tajemník) 

7. Křivánek Roman  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Ležáková Zuzana 

 
Hosté: 

1. Fialová Jana (členka Rady Kraje Vysočina) 

 
Program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v Radě Kraje Vysočina;  
4. Aktualizace Programu rozvoje Kraje Vysočina;  
5. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2015; 
6. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky; 
7. Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení;  
8. Diskuze a různé; 
9. Závěr. 
 
 

1. Zahájení jednání 
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že VVVZ je usnášeníschopný. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu, který byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání 
nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Na zasedání se dostavil Jaroslav Ptáček. 

 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  

Kamil Ubr podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 29/2014,  30/2014, 31/2014, 32/2014 a 33/2014 konaných 
v období od 7. 10. 2014 do 4. 11. 2014. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze 
získat na: http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada 
 
 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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Usnesení 22/09/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
4. Aktualizace Programu rozvoje Kraje Vysočina 
Kamil Ubr okomentoval upravenou podobu Programu rozvoje Kraje Vysočina pro oblast OŠMS. 
V původním materiálu v prioritní oblasti OŠMS „1: konkurenceschopná ekonomika 
a zaměstnanost“ byla 3 opatření. V aktualizované verzi došlo k úpravě uspořádání a byla tato 
opatření shrnuta do 2 opatření:  

 1.3 Regionální školství (MŠ, ZŠ, SŠ) 

 1.4 Adaptabilita zaměstnanců a rozvoj terciárního a dalšího vzdělávání (VŠ + vzdělávání 
dospělých) 

Aktualizovaný PRK vychází z verze platné do konce roku 2014, jedná se spíše o změnu formulací 
a je zde zvýšen důraz na technické a přírodovědné vzdělávání. 
Program rozvoje kraje lze připomínkovat do 10. listopadu 2014, tudíž je možné, že zde mohou 
nastat ještě nějaké drobné změny. Vyzval přítomné ke konečnému zaslání připomínek. 
Téma diskuse: 

- Problematika absence vysokých škol v kraji, jako překážka navázání kontaktu mezi firmami 
v Kraji Vysočina a studenty vysokých škol, především v technických oborech;  
Studenti, kteří za vzděláváním odejdou mimo Kraj Vysočina, jsou v tamních firmách, 
v rámci praktického vyučování, připravováni i na budoucí povolání v dané firmě (nabídnuty 
výhodné podmínky). Ladislav Jirků doplnil, že největší poptávka ze strany firem je 
po absolventech v Bc. studijním programu s praxí v technickém oboru. Vysoká škola 
polytechnická Jihlava i Kraj Vysočina usilují o získání akreditace na technický obor 
zaměřený na praxi („profesní Bc.“);  

- Snižování úrovně vysokoškolských studentů v souvislosti s vyšším podílem studentů 
na VŠ;  

- Rozvojový program MŠMT na rozšiřování kapacit ZŠ a MŠ.  
Kamil Ubr informoval, že z MŠMT není zpětná vazba. Dle počtu odvolání rodičů 
proti  rozhodnutí o neumístění dítěte do mateřské školy v Kraji Vysočina lze usuzovat, že 
nedostatečná kapacita je především ve větších městech (zejména v Jihlavě, kde jsou 
realizovány kroky k rozšíření kapacit). Přítomní se shodli, že velký problém je v nastavení 
legislativy v oblasti hygienických norem, který brání využití kapacit základních škol zejména 
pro nejstarší předškoláky a děti s odkladem. 

 
Usnesení 23/09/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
aktualizace Programu rozvoje Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
5. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2015 
Kamil Ubr informoval, že záměrem OŠMS pro rok 2015 je navrhnout ZK k vyhlášení tradiční 
grantové programy Fondu Vysočiny: Sportoviště (alokace 3 000 000 Kč), Sportujeme (alokace 
1 800 000 Kč) a Jednorázové akce (Alokace 1 200 000 Kč). A Na základě zjištěných potřeb 
na vybavení táborových základen bude navržen k vyhlášení i grantový program, který již 
v minulosti byl vyhlašován, Tábory. Cílem programu bude zvýšení technického a hygienického 
standardu tábořišť využívaných pro pořádání každoročních letních táborů dětí a mládeže, zejména 
těch, které jsou vyvrcholením pravidelné celoroční činnosti. Alokace 1 000 000 Kč.  
OŠMS bude navrhovat, aby finanční prostředky na GP FV Tábory byly  přesunuty z části 
alokované částky na GP FV Naše školka (gesce ORR), který je již vyhlašován opakovaně. Dagmar 
Nejedlá, členka hodnotící komise GP FV Naše škola, informovala, že počet žádostí i efektivita 
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projektů byla nižší, než v předchozích letech. Uvažovanou možností jak získat finanční prostředky 
pro GP Tábory bylo i v přesunu části nebo celé alokace z GP FV Jednorázové akce. 
Členové VVVZ se shodli, že v rámci GP FV Jednorázové akce je každoročně velký převis žádostí, 
tudíž doporučili tento program k vyhlášení.  Měl by být vyhlášen i grantový program k finanční 
podpoře základních škol - obdoba GP FV Naše školka.  
 
Usnesení 24/09/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
doporučuje 
zastupitelstvu Kraje Vysočina 

 vyhlásit grantový program Fondu Vysočiny Sportoviště 2015; 

 vyhlásit grantový program Fondu Vysočiny Sportujeme 2015; 

 vyhlásit grantový program Fondu Vysočiny Jednorázové akce 2015; 

 vyhlásit grantový program Fondu Vysočiny Tábory 2015 s doporučením přesunout na tento 
grantový program podíl finančních prostředků z grantového programu Fondu Vysočiny 
Naše školka; 

 zvážit možnost vyhlášení grantového programu Fondu Vysočiny zaměřeného na základní 
školy – obdoba grantového programu Fondu Vysočiny Naše školka; 

 navýšit finanční alokaci Fondu Vysočiny pro uspokojení požadavků v oblasti působnosti 
OŠMS. 

Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
6. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál „Přezkoumání maturitních zkoušek 2014“. Zmínil, že 
ucelené informace z celé ČR budou k dispozici na příštím zasedání VVVZ. 
Ve společné (státní) části maturit v termínu jaro 2014 neuspělo z necelých 90 000 přihlášených 
žáků (v Kraji Vysočina z necelých 4 200) 18,7 % maturantů, z nichž v opravném (podzimním) 
termínu neuspělo 40 % (nejvyšší podíl je u nástavbových oborů, nejnižší u gymnazistů). 
Po zkušebním období 2014 bylo krajskému úřadu doručeno celkem 46 žádostí o přezkoumání 
výsledku maturitní zkoušky (nárůst o téměř 20 % oproti stejnému zkušebnímu období loňského 
roku). Krajský úřad změnil hodnocení písemné práce v 5 případech ve prospěch žadatelů. V rámci 
přezkoumání výsledku maturitní zkoušky po zkušebním období podzim 2014 bylo doručeno 
na krajský úřad 15 žádostí. Z toho 1 žádost byla zamítnuta jako opožděná, ve 13 případech byl 
výsledek maturitní zkoušky potvrzen a v 1 případě bylo rozhodnuto o zrušení zkoušky a nařízeno 
její opakování ve zkušebním období jaro 2015. 
 
Usnesení 25/09/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o průběhu společné části maturitní zkoušky. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
Při hlasování nebyla přítomna Dagmar Nejedlá. 
 
7. Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení 
Kamil Ubr okomentoval návrh změn do rejstříku škol a školských zařízení, dle podkladového 
materiálu http://extranet.kr-
vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy_detail&id=24767 , který byl projednáván 
na zasedání Rady Kraje Vysočina. 
 
Žádosti podaly příspěvkové organizace: 

- Základní škola a Praktická škola Chotěboř; 
- Střední odborná škola Jana Tiraye Velká Bíteš, příspěvková organizace; 
- Střední škola informatiky a cestovního ruchu SČMSD Humpolec, s. r. o.; 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy_detail&id=24767
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy_detail&id=24767
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- Střední průmyslová škola a Střední odborné učiliště Pelhřimov; 
- Vyšší odborná škola a Střední průmyslová škola Žďár nad Sázavou; 
- Střední průmyslová škola Třebíč; 
- Soukromá vyšší odborná škola sociální, o. p. s.; 
- Obchodní akademie Dr. Albína Bráfa, Hotelová škola a Jazyková škola s právem státní 

jazykové zkoušky Třebíč; 
- Střední škola obchodní a služem SČMSD Žďár nad Sázavou, s. r. o.; 
- Střední škola průmyslová, technická a automobilní Jihlava; 
- International Education Centr, s. r. o. 

 
Usnesení 26/09/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

8. Diskuze a různé; 
Stanislav Máca se dotázal na finanční prostředky pro pedagogické pracovníky dle nově 
schválených tarifů. Kamil Ubr reagoval, že je připraven materiál o navýšení finančních prostředků 
a bude předloženo radě kraje.  
Vít Feldbabel se dotázal na stav přípravy Pravidel pro přijímací řízení v roce 2015, a to konkrétně, 
jak postupovat při přijímacím řízení v případě handicapovaných žáků. Kamil Ubr reagoval, že 
nezná postupy u konkrétních handicapů a Víta Feldbabela bude informovat. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 4. prosince 2014 v prostorách Hotelu Gustav 
Mahler Jihlava. 
 

9. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
Předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 6. listopadu 2014. 


